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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Került-e sor tettleges bántalmazásra az 
Operettszínházban?" 

Tisztelt Miniszter úr!

Egyre nagyobb hangsúlyt kapnak szerte a világon a munkahelyi zaklatások és bántalmazások. A 
felmerült gyanú szerint hasonló üggyel Lőrinczy György, az Operettszínház volt főigazgatójának 
neve is összefüggésbe hozható. Tudomásom szerint a színházban történt incidenseknek számos 
szenvedő alanya van. Az érthető okból nevük elhallgatását kérő áldozatok között egyetemi tanár, 
színész, rendező és rendezőasszisztens is megtalálható.

Bár a minden jóérzésű embert felháborító esetekre még 2018 előtt került sor, az ügyet a mai napig 
nem sikerült megnyugtatóan kivizsgálni. A sérelmet szenvedők az Emberi Erőforrások 
Minisztériumához fordultak az ügy kapcsán. A tárca részéről Krucsainé Herter Anikó, kulturális 
ügyekért felelős helyettes államtitkár arról tájékoztatta az áldozatok jogi képviselőjét 2018 
augusztusában, hogy kezdeményezték panaszaik kivizsgálását.

Mivel ezt követően másfél évig semmi sem történt az ügyben, 2020 februárjában az áldozatok az 
Emberi Erőforrások Minisztériuma mellett Gulyás Gergely kancelláriaminisztert is megkeresték. A 
Miniszterelnöki Sajtóiroda kitérő választ adott, csupán arról tájékoztatta a címzetteket, hogy a 
kormány számára a zaklatás valamennyi formája elfogadhatatlan. Ha a vád bebizonyosodik az 
érintettet elbocsátják, a büntetőjogi felelősségre vonás pedig a bíróság feladata. Ezzel szemben az 
Emberi Erőforrások Minisztériuma már úgy fogalmazott, hogy „Lőrinczy Györgyöt senki sem 
vádolta zaklatással. Az EMMI Kultúráért Felelős Államtitkársága az ügyben részletes tájékoztatást 
kért az érintettektől. A megkapott információk áttekintését követően az ügyben nem volt szükséges 
további intézkedést tenni.”



Minden jel arra utal tehát, hogy az ügy eltusolásra került. Rendelkezésemre áll a tettlegességet 
elszenvedők nyilatkozata, miszerint őket a tárca válaszával szemben soha senki sem kereste meg. 
Így a panaszok valódi kivizsgálása nyilvánvalóan meg sem történt.

Meggyőződésem, hogy a hasonló esetek nem képezhetik pártpolitikai viták tárgyát. A megoldás a 
teljes magyar társadalom érdeke, melynek kapcsán mindnyájunk közös fellépése szükséges.

A fentiekre tekintettel kérdezem tisztelt Miniszter urat:

Miért állítja a tárca, hogy az ügyben részletes tájékoztatást kért az érintettektől?

Melyek voltak azok a körülmények, melyek a tárcát arra vezették, hogy az ügyben további 
intézkedés nem szükséges?

Hogyan lehetséges az eset teljes körű kivizsgálása az áldozatok meghallgatása nélkül?
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